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BRG.0002.8.2021 

 

Protokół 

z XLII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 29.06.2021 r.  
w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach ul. Czysta 1a.  

Sesja trwała: od godziny 10:03 do godziny 18:22. 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Anna Banaszek 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 
 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 21 członków); 
2. Wójt Dariusz Fundator; 
3. Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak; 
4. Sekretarz Gminy Ewa Galicka; 
5. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska; 
6. Radca Prawny Maciej Dalka; 
7. Pracownicy Urzędu Gminy Białe Błota; 
8. Mieszkańcy; 

Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie XLII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  
7. Podjęcie uchwał: 

 
1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota. 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 

2020 r. 
 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 
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a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Białe 
Błota za 2020 r. wraz z informacją o stanie mienia za 2020 r.  

b) dyskusja. 
c) głosowanie. 

 
3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za rok 2020. 
a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 
b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe 

Błota w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota z wykonania 
budżetu za 2020 rok.  

c) dyskusja. 
d) głosowanie. 

 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021.  

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 
Błota na lata 2021-2032. 

6) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu. 

7) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Białych Błotach za rok 2020 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 
2021. 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego 
uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o 
nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna”.  

9) w sprawie zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 
Gminy Białe Błota na 2021 rok.  

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe 
Błota. 

11) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele. 
12) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo.  
13) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo.  

14)  w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białe Błota prowadzenia zadania w 
zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło –Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od 
mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi 
ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota, polegającego na realizacji inwestycji pn.:„Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz wraz  
z budową skrzyżowania w km 19+015”  

15) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy 
z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat.  

16) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej  Gminy Białe Błota. (GPR.0006.24.2021) 

17) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej  Gminy Białe Błota. (GPR.0006.25.2021) 
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18) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej  Gminy Białe Błota. (GPR.0006.26.2021) 

19) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  
20) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy 

Białe Błota. 
21) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów 

jednostek pomocniczych gminy Białe Błota.  

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 
9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  
10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  
11. Zakończenie obrad XLII Sesji VIII Kadencji. 

 
Ad. 1. Otwarcie XLII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie quorum. 
 
Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Anny Banaszek. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wybór na funkcje sekretarza obrad radnej Anny Banaszek.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Wyszomirski 
 
Kandydatura radnej Anny Banaszek na sekretarza obrad została przyjęta. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
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Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Łukasz Wyszomirski 
 
Protokół w obrad LXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota został przyjęty. 
 
Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Radny Łukasz Wyszomirski zapytał o złożoną w ramach inicjatywy obywatelskiej uchwałę 
zaproponowaną przez mieszkańców gminy, której nie widzi w porządku obrad.  Głos zabrał 
Przewodniczący Rady Gminy informując, że po zaopiniowaniu przez radcę prawnego obywatelski 
projekt uchwały został przekazany do wójta, w związku z tym, że dotyczył zmian w budżecie, zatem 
do zadań wójta należy dalsze jego procedowanie. Głos zabrał radca prawny Maciej Dalka 
potwierdzając, że ze statutu wynika, że taką inicjatywę uchwałodawczą mieszkańcy mogą podjąć, 
ale mogą ją podjąć w tematach, które nie są zastrzeżone dla innych organów, inicjatywa w sprawie 
zmian budżetu należy tylko i wyłącznie do organu wykonawczego, co wynika z aktów prawa 
wyższego rzędu; z ustawy o samorządzie gminnym i z ustawy o finansach publicznych. Radny Łukasz 
Wyszomirski zabrał głos, wyrażając opinię, że jego zdaniem zostały spełnione wszystkie wymagane 
procedury państwa demokratycznego, przypominając procedurę głosowania nad inwestycją 
rozbudowy Gminnego Centrum Kultury, przybliżając przesłanki mieszkańców, które doprowadziły 
do wszczęcia inicjatywy uchwałodawczej. Radny kierował zapytanie do wójta, dlaczego nie wziął 
pod uwagę inicjatywy mieszkańców. Radca prawny wyjaśnił, że odnosząc się tylko i wyłącznie do 
formalnej kwestii takiej inicjatywy, samo przejście wszystkich formalności związanych z 
prawidłowym przeprowadzeniem inicjatywy uchwałodawczej przez obywateli nie wyłącza 
stosowania prawa, które obowiązuje ponad statutem i tą inicjatywą. Głos zabrał Wójt Gminy Białe 
Błota Dariusz Fundator, podkreślając, że rzetelnie sprawdzono dokumentację pod względem 
formalnym i merytorycznym i w wyniku tej oceny stwierdzono, że w tej formule projekt uchwały 
obywatelskiej nie może zostać wprowadzony. Wójt wskazał, że podpisy mieszkańców zamieszczone 
pod petycją, zostały dołączone również do projektu uchwały, były przypadki, gdy mieszkańcy 
wycofywali swoje poparcie, wskazując, że zostali wprowadzeni w błąd, podpisy były zbierane pod 
petycją by nie likwidować placu zabaw wraz ze skwerem i nie mieli świadomości, że te podpisy 
zostaną wykorzystane także pod projektem uchwały obywatelskiej. Mając na względzie dobro 
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mieszkańców i rzetelne wyjaśnienie tej sprawy wójt podjął decyzję o skierowaniu do prokuratury 
zawiadomienia w sprawie dotyczącej oddania przez mieszkańców głosów, które zostały 
wykorzystane w innym celu. Radny Wyszomirski skierował apel do radnych, z jednej strony 
mieszkańcy korzystają ze swoich demokratycznych praw a z drugiej strony sprawa kierowana jest 
do organów ścigania. 
 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Ilona Nowakowska 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz złożył informację na temat działalności  
w okresie międzysesyjnym.  

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator złożył informację na temat działalności w okresie 
międzysesyjnym. 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 
 
1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 
 
W imieniu wójta Raport o stanie gminy za rok 2020 został przedstawiony przez Sekretarz Gminy p. 
Ewę Galicką. Raport o stanie gminy został opracowany zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie 
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gminnym oraz w oparciu o wymogi określone w uchwale nr RGK.007107.2020 Rady Gminy Białe 
Błota z dnia 31.12.2020 r. w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy 
Białe Błota. Raport został przygotowany w dwóch formach. Pierwsza została zapisana w formacie 
pdf w formie papierowej zgodnie z wymogami określonymi we wspomnianej uchwale rady gminy, 
drugi rodzaj raportu został przygotowany w formie interaktywnej, w kształcie strony internetowej, 
wystarczy wpisać https://bialeblota-2020.curulis.pl. Jest to nowoczesne rozwiązanie dające 
możliwość przeglądania raportu i zapoznania się z jego treścią z każdego komputera czy smartfona. 
Mieszkaniec może w bardzo prosty sposób odnaleźć interesujące go informacje. Dane w raporcie 
zostały pogrupowane na cztery bloki tematyczne. Pierwszy blok to informacje podstawowe, drugi 
blok zgodnie z nazwą Co zrobiliśmy przedstawiamy naszą pracę w 2020 r., pracę urzędu oraz 
jednostek organizacyjnych. Trzeci blok został przygotowany i ukierunkowany na mieszkańca, 
zawiera informacje z zakresu działalności kulturalnej, sportowej, realizacji funduszu sołeckiego a 
także możliwości komunikacji z urzędem gminy. Czwarty blok prezentuje ocenę ogólną naszej gminy 
w sześciu blokach tematycznych.  Sekretarz wskazała, że pierwszy blok prezentuje pracę rady 
gminy, która w 2020 roku podjęła 111 uchwał, które w raporcie zostały pogrupowane tematycznie 
w zakresie kategorii.  W raporcie zawarty jest szczegółowy wykaz podjętych uchwał, włącznie z 
przypisaniem statusu na dzień 31 grudnia 2020 r., wskazując czy są zrealizowane, obowiązujące czy 
uchylone. Z 111 uchwał podjętych przez Radę Gminy Białe Błota w 2020 r. na dzień 31.012.2020 r. 
13 z nich było obowiązujących, 7 uchylonych a 91 zrealizowanych. Prezentowane są także 
zarządzenia wydane przez Wójta Gminy Białe Błota, w bloku tym prezentowane jest także 
zestawienie spraw sądowych, informacje o działalności urzędu, liczbie zatrudnionych pracowników, 
informacje o jednostkach gminy. Drugi blok zawiera informacje o realizowanych przez nas 
politykach, programach i strategiach.  W roku 2020 zrealizowaliśmy 21 programów, w tym 
najwięcej z obszaru polityki społecznej. Pani Sekretarz pokrótce przedstawiła 5 wybranych 
programów zrealizowanych w 2020 roku z zakresu ochrony środowiska. W ramach tego bloku Pani 
Sekretarz zwróciła uwagę na program dotyczący metropolitarnej karty ucznia i malucha, programu 
realizowanego na podstawie porozumienia z metropolią Bydgoską. Drugi obszar w tym bloku to 
liczba mieszkańców. Liczba mieszkańców gminy Białe Błota ma od długiego czasu tendencję 
wzrastającą i tak w stosunku do roku 2019 przybyło nam ponad 3% mieszkańców. W danych 
dotyczących ilości osób zameldowanych i ilości osób wymeldowanych jest znaczna różnica, można 
wysnuć wniosek, że nasza gmina jest gminą atrakcyjną do zamieszkania. Analizując dane w zakresie 
wzrostu zmiany liczby mieszkańców od 2015 do 2020 okazało się, że liczba mieszkańców w naszej 
gminie wzrosła o 2758 osób. Następny blok, który przedstawiamy Państwu w raporcie to nasz 
budżet, pod względem dochodów, jak i wydatków wraz z uszczegółowieniem ich struktury oraz w 
odniesieniu do roku 2019. W zakresie dochodów w 2020 roku mamy wzrost dochodów w stosunku 
do roku 2019 o 8,63 %, natomiast wydatki wzrosły zdecydowanie w stosunku do roku 2019 bo o 
21,54%. Sekretarz omówiła dochody oraz wydatki bieżące na mieszkańca. Gmina osiągnęła wyższe 
dochody niż wydatki, co zapewnia nam stabilizację budżetu. Analizując dochody majątkowe na 
mieszkańca i wydatki majątkowe na mieszkańca nalży zauważyć, że mamy znaczną różnicę między 
osiągniętymi dochodami a wydatkami majątkowymi. Wynik budżetu bieżącego, czyli kwota 13 494 
205,00 zł, ogólny wynik budżetu, który zamknął się – 11 583 364,00 zł jest konsekwencją podjętych 
działań inwestycyjnych. Poziom środków własnych 7 099 571,00 zł na inwestycje daje nam 
informację o tym, że gmina dysponowała sporą kwotą na zadania własne. Sekretarz przeszła do 
przedstawionej w raporcie szczegółowej analizy struktury dochodów i zadłużenia Gminy Białe Błota 
w 2020 roku. W raporcie przedstawiono także inwestycje, pogrupowano je na cztery zadania: w 
obszarze transport i łączność, zadania związane z infrastrukturą wodociągową i kanalizacyjną, 
inwestycje w pomoc społeczną oraz pozostałe zadania. Pani sekretarz wskazała, że wydatki w 
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kwocie ponad 19 mln. przeznaczone na realizację zdań inwestycyjnych to nie tylko zrealizowane 
zadania w formie budowy dróg, ale także koszty przygotowania dokumentacji projektowych. W tej 
części raportu znajdują się także infografiki dotyczące infrastruktury wodociągowej, sprawy 
dotyczące gospodarki odpadami. Pomimo, że w roku 2020 były wyższe stawki ponoszone przez 
mieszkańców to system nam się nie zbilansował, wystąpiła różnica między dochodami a wydatkami 
w kwocie ponad 500 tyś zł, sytuacja uległa pogorszeniu w stosunku do roku 2019. Edukacja to 
kolejny blok tematyczny omówiony przez Panią Sekretarz, ponoszone finanse na edukację, działania 
placówek oświatowych w trudnym roku pandemicznym. Pani Sekretarz przytoczyła sukcesy 
ośmioklasistów, nadanie imienia Mariana Rejewskiego szkole w Białych Błotach, sprawy dotyczące 
działań w zakresie pomocy społecznej i działań dla mieszkańców. Zostały przedstawione koszty 
poniesione przez gminę na potrzeby przeciwdziałania COVID-19 i walki z pandemią. W raporcie 
zostały przedstawione działania, jakie zostały podjęte w urzędzie oraz działania podejmowane przez 
jednostki organizacyjne, wpływ COVID-19 na budżet gminy. Kolejny omawiany blok został 
ukierunkowany na mieszkańców, przedstawiamy opis usług publicznych, opis działań z zakresu 
kultury, bibliotek i imprez sportowych. Pani skarbnik przedstawiła wydatki na kulturę oraz 
działalność sportową w 2020 roku, sposób ich realizacji w czasach pandemii. Przedstawiono 
współpracę z organizacjami pozarządowymi. Raport zawiera także bardzo szczegółowe informacje z 
zakresu wykonania funduszu sołeckiego. Przy współpracy z sołtysami udało się ten budżet 
zrealizować na bardzo wysokim poziomie. Na koniec raportu przedstawiamy czwarty blok, 
przygotowany z godnie z uchwałą rady gminy, dotyczący informacji o różnych kanałach komunikacji 
Urzędu z mieszkańcami. Blok czwarty jest odniesieniem się do oceny ogólnej naszej gminu na tle 
143 innych gmin wiejskich, gmin usytułowanych podobnie jak nasza, w granicach dużego miasta i o 
podobnych warunkach rozwoju. Ocena ogólna dotyczy opisanych obszarów działania naszej gminy 
w drugim bloku tematycznym, odnosi się do danych demograficznych, do budżetu, infrastruktury i 
gospodarki komunalnej, edukacji, zdrowia, pomocy społecznej i wsparcia dla mieszkańców oraz 
gospodarki. Dla ułatwienia została zamieszczona informacja na temat metodologii dokonanej 
analizy porównawczej, czyli unitaryzacji wraz z podaniem przykładu dokonania takiej oceny i opisem 
jej wyników. Podsumowując Pani Sekretarz poinformowała, że nadrzędnym celem przy 
opracowywaniu raportu było przygotowanie tego dokumentu na potrzeby naszych mieszkańców, 
takiego dokumentu, który daje możliwość zapoznania się działaniami podejmowanymi w 2020 roku 
przez Radę Gminy, przez wójta ale przede wszystkim chcieliśmy dać możliwość mieszkańcom 
zapoznania się z wieloma przydatnymi informacjami o realizowanych programach i politykach z 
których mogą oni korzystać. Staraliśmy się, aby opis przedsięwzięć wykazywanych w naszym 
raporcie nie był typowym biurokratycznym dokumentem ale, aby raport zachęcał mieszkańców do 
zapoznania się z jego treścią, z jego zawartością a tym samym do jeszcze większego zainteresowania 
działaniami zarówno rady jak i wójta. Wiele danych prezentowanych jest z wykorzystaniem 
wykresów, infografik, zdjęć a nawet filmów. Raport o stanie Gminy za rok 2020 cieszy się sporym 
zainteresowaniem i dużą ilością odtworzeń. Na stronie internetowej jak i na Facebooku została 
zamieszczona ankieta, dzięki której mamy nadzieję pozyskać od mieszkańców informacje na temat 
przygotowania raportu za rok 2021. Na tym Pani Sekretarz zakończyła przedstawienie raportu o 
stanie gminy za rok 2020.  

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował i zaprosił obecnych do udziału w debacie. Zanim oddał 
głos poinformował obecną na sali mieszkankę Panią Marzannę Kreję, że jej oświadczenie dotyczące 
braku zgody na publikowanie jej wizerunku podczas sesji nie może w tej chwili zostać spełnione. 
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Przewodniczący pouczył, że czas na wypowiedź wynosi 20 minut. Mieszkanka wyraziła nadzieję, że 
są sposoby na wyegzekwowanie jej oświadczenia. Radca Prawny Maciej Dalka zabrał głos, 
wyjaśniając, że na początku sesji pojawiło się pouczenie, że wszystkie osoby biorące udział w sesji 
zostały pouczone, sesja jest transmitowana on-line i nie ma narzędzi technicznych, aby wizerunki 
były na bieżąco usuwane i jeżeli Mieszkanka nie chce by jej wizerunek był udostępniany, nie ma 
brać udziału w obradach.  

Głos zabrała Mieszkanka Pani Marzanna Kreja poinformowała, że czyta w raporcie, że znajdziemy 
tam obiektywne informacje o tym, co zostało zrobione, o tym, że dąży się do transparentnych 
działań. Mieszkanka stwierdziła, że jest zachwycona, że tak się w tej gminie dzieje, jednak trudno się 
zgodzić, że ten raport jest takim raportem obiektywnym. Mieszkanka wskazała, że na str. 8 raportu 
można dowiedzieć się, że wójt gminy otrzymał zaszczytny tytuł osobowości roku 2019 w kategorii 
Polityka, Samorządność, Społeczność Lokalna w Plebiscycie Osobowość Roku Kujaw i Pomorza 
Expressu Bydgoskiego, Gazety Pomorskiej i Nowości. Nominacja nastąpiła za zaangażowanie w 
ochronę ujęcia wody, zostanie twarzą i liderem społecznego komitetu protestacyjnego, przeciwko 
rozbudowie kurzych ferm w Cielu. Mieszkanka do powyższego zadała pytanie, czy sprawa ujęcia 
wody jest jeszcze aktualna, bo wiemy o tym, że strefa została uchylona i nie bardzo wiadomo, co się 
z tym dzieje, zastanawiała się czy wójt jest jeszcze twarzą protestu lub tego komitetu. Mieszkanka 
zauważyła, że raport został przygotowany przez firmę zewnętrzną, i za to nasza gmina ponosi 
koszty. Na przykład w gminie Osielsko Raport to efekt pracy zespołowej pracowników Urzędu 
Gminy Osielsko oraz pracowników gminnych jednostek organizacyjnych i stanowi syntetyczne 
podsumowanie działalności organu wykonawczego. Wójt Gminy Osielsko zaprasza mieszkańców do 
debaty, Wójt Gminy Białe Błota zaprasza do ankiety, jeżeli są ważne sprawy dziejące się w gminie, 
Wójt potrafi nagrywać różne filmy. Dlaczego nie było takiego zaproszenia mieszkańców do debaty? 
Zaproszenie do ankiety zupełnie zmienia treść tego, co zapisano w ustawie. Realizowany program 
Asystent Osoby Niepełnosprawnej, nie ma w opisie programu informacji o tym, że Stowarzyszenie 
Inicjatyw Lokalnych Parasolka od sierpnia 2019 roku zabiegało o taki program, nie ma informacji ile 
osób niepełnosprawnych skorzystało z tego programu, ile asystentów otrzymało pracę na umowę 
zlecenia, to są też bardzo ważne wartości związane z uruchomieniem tego programu, ale problem 
jest w tym, że program był realizowany od czerwca zeszłego roku, natomiast od stycznie do marca 
nie było woli realizacji tego programu, bo mimo podpisanej umowy, twierdzili Państwo, że 
wojewoda nie przekazał środków a na jeden z komisji padło takie zdanie, że gmina nie może 
realizować tego programu, bo wykonanie umowy jest niepewne. Mieszkanka chciałaby również 
zwrócić uwagę na współpracę z organizacjami, szczególnie na współpracę z reprezentowaną przez 
nią organizacją Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Parasolka, które realizowało ważne cele, w tym 
ochronę praworządności, efektem działania, jest między innymi to, że wniosek do debaty, w tym 
roku lista poparcia nie zawiera adresów, miejscowości i poprzeć może każda osoba nawet nie z 
terenu naszej gminy. Braliśmy również udział w toczącym się postępowaniu i bierzmy nadal, 
dotyczącym środowiska - chodzi o sprawę Zielonki i tej kopalni żwiru, która ma tam zostać 
uruchomiona, niestety nie znaleźliśmy w tym raporcie żadnego odzwierciedlenia działań naszego 
Stowarzyszenia. Kolejnym tematem poruszonym przez Panią Marzannę Kreję była komunikacja z 
Urzędem i kwestia odpowiedzi na wnioski o udostepnienie informacji publicznej, Pan Wójt twierdzi, 
że wpłynęło 148 wniosków o udostępnienie informacji publicznej, na wszystkie udzielono 
odpowiedzi w ustawowym terminie. Takich pism jak z 14.12.2020 roku tj. informacja o tym, że wójt 
nie zamierza udzielić informacji publicznej i nie wydaje decyzji administracyjnej, to my mamy około 
30 z ubiegłego roku, co świadczy o tym, że w tej gminie łamane jest prawo, że wójt działa 
nielegalnie. Jeżeli wójt chce odmówić udzielenia informacji musi to zrobić w formie decyzji i osoba 
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zainteresowana ma prawo się od tego odwołać, to są standardy praworządności i demokracji, które 
w naszej gminie niestety nie działają. Jeżeli Pan wójt twierdzi, że na wszystkie wnioski udzielił w 
terminie informacji, jest to nie prawdą, na co wydawca czasopisma Białe Błota Info ma dowody. W 
nowym BIP-ie uderza popiersie wójta na pierwszej stronie, w dość odległej formie, jaką widzimy na 
komisjach, sesjach gdzie wójt protestuje, nie zgadza się. W BIP-ie kadra zarządzająca, choć nie ma 
takiego prawnego tytułu, jeżeli chodzi o samorząd gminny,  pisze, że mamy akta prawa 
miejscowego, mamy akty prawa miejscowego – źródło prawa wymienione w konstytucji. Jeżeli 
mówmy także o tym nowym BIP-ie , nie jest to takie intuicyjne, trzeba wiedzieć w której zakładce 
Rada Gminy czy Gmina, Urząd Gminy znajdziemy potrzebne informacje i powiem szczerze, za 
każdym razem, gdy szukam czegoś, gubię się. Pisze Pan Wójt również o tym, że mamcie Państwo 
gazetkę, która ukazuje się cztery razy w roku, ja chciałabym tylko przypomnieć sesję z 7 kwietnia, 
kiedy to wzburzeni tekstem pomawiających radnych, radni mówili o tym, mają tam miejsce 
nieaktualne tematy, ale artykuł Na to się nie zgodzę, nie mogę tego zaaprobować proponuje, aby z 
promocji zdjąć pieniądze na tą gazetkę, Pan Henryk Sykut mówi z kolei, że daleko pismu do 
samorządowego, że miał sygnały, że to pismo promuje wyłącznie osobę wójta. Mówiąc o 
komunikacji z mieszkańcami, należałoby się zastanowić jak wyglądała realizacja sesji i komisji, 
wielokrotnie wyglądało to w ten sposób, że nie dbano żeby ta jakość tych sesji była taka jak być 
powinna. Warto przyjrzeć się jak wyglądają sesje, komisje w innych gminach, miastach.  Nie tylko ja 
odnosiłam takie wrażenie, myślę że Państwo radni także, że nie do końca to było niecelowe, 
podczas sesji pojawiły się błędy, było widać czarny ekran, czerwony, nie widać radnych, po to są 
pracownicy urzędu, którzy powinni korygować takie sytuacje na bieżąco. Kolejny temat poruszony 
przez Mieszkankę to sprawy sądowe. Przed Sądem Okręgowym w Bydgoszczy toczy się sprawa nr 
1C430/20 to de facto sprawa Pana Dariusza Fundatora, nie Gminy Białe Błota, Pan Dariusz Fundator 
czuje się obrażony, wielokrotnie mówił o tym,  że mam go za coś przeprosić, czego nie zrobiłam, 
doszło do sytuacji, że sprawa została wniesiona o naruszenie dóbr osobistych Gminy Białe Błota, 
żeby nie ponosić kosztów, opłat sądowych, za radcę prawnego czy prawnika, te koszty będzie 
ponosiła w takim układzie Gmina. Od początku przyglądając się tej kadencji my mamy w gminie do 
czynienia z efektem mrożącym, działaniem władz, które ma różne grupy, w tym radnych, 
mieszkańców, media zniechęcić do pewnego działania. Mieszkanka przypominała sytuację z 2019 
roku, gdy na stronie gminy zostały opublikowane wezwania do sprostowania dla radnych z tytułu 
uchwał kierunkowych, wezwania do przeproszenia Pani Cepak, to były początkowe działania, Pani 
Maria Wolsztyńska została wezwana do przeproszenia Pana Wójta.  Ale przyglądając się sesjom 
rady gminy, Pan Wójt pisze, że zdaje sobie sprawę, że nie funkcjonuje zasada działania, mówię o 
tekście zamieszczonym zarówno w czasopiśmie Tu i teraz jak i na stronie gminy i na Facebooku Pana 
Wójta, chciałam zapytać, odnosząc się do słów wójta, że wizerunek został zdemolowany, mówi o 
gminie straconych szans, zachowania radnych nie godnych to efekt mrożący, ale naruszono też 
dobra osobiste radnych i co mieszkańcy możemy zrobić, jeżeli tych naruszeń wizerunkowych i tych 
dóbr Gminy, dokonuje wójt. Jesteśmy chyba bezradni, nie mamy należytych instrumentów. 
Chciałabym zapytać Pana Wójta, jak to jest, gdy pisze Pan do RIO czy do wojewody, żądając 
podjęcia postępowań nadzorczych to nie jest to naruszenie dóbr osobistych gminy, a w przypadku 
mojej osoby jedno pismo stanowiło o naruszeniu. Czy Pan w imieniu Gminy Białe Błota wszczął lub 
zamierza wszcząć postępowanie dotyczące wystąpienia na sesji Pana członka komitetu, który mówił 
obraźliwie o radnych czy podjął Pan działania w stosunku do osoby, która wyprodukowała mema z 
Pana wizerunkiem? Mówiąc o wydatkach na epidemię, kwarantannę, utworzono salę z 50 łóżek 
polowych, te wydatki uważacie Państwo za potrzebne a tak optymistycznie nie widział tego 
sanepid, który zabronił tak zorganizowanej sali w szkle podstawowej. Podobna była sprawa z 
maseczkami dla seniorów, nie wyrazili zgody na przetwarzanie ich danych osobowych. Kolejny 



10 

 

temat to gospodarka, w raporcie podane jest, że stawki podatków w gminie nie są tak wysokie, 
natomiast nie dopatrzyłam się w tej części raportu żadnych działań związanych z epidemią, z 
działaniami na rzecz przedsiębiorców, zapoznałam się z tymi kwotami umorzeń podatków i ta kwota 
jest porażająca. W naszej gminie umorzeń powyżej 500,00 zł nie ma wykazanych, w gminie Osielsko, 
jeśli chodzi o działania na rzecz przedsiębiorców podjęte były działania na kwotę ponad 83 000,00 zł 
umorzeń, dlaczego Pan Wójt nie przygotował uchwały o zwolnieniach z podatku od nieruchomości, 
bo mowa była o tym wielokrotnie, a taki projekt do rady gminy nie wpłynął, wiele przedsiębiorców 
oczekiwało takiej pomocy. Często jest powtarzane, że sytuacja jest tak dobra, że możemy sobie 
pozwolić na kolejne powiększanie długu, jeżeli tak świetnie stoimy, to, dlaczego żadnemu 
przedsiębiorcy nie udzielono pomocy. Dane gospodarcze ponownie przygotowano porównując 
nasze dane z innymi gminami, z którymi nie mamy nic wspólnego, jesteśmy porównywani do gmin o 
innej sytuacji. Mieszkanka zauważyła, że w uchwale rady gminy dotyczącej przygotowania Raportu 
o Stanie Gminie, ten raport ma być zapisany w pliku pdf tylko, że nie zapisano, że ma być w pliku 
tekstowym, teraz są to głownie skopiowane jpg, dla wielu osób odczytanie tego raportu będzie 
stanowiło problem.  
 
Głos zabrała Pani Małgorzata Kasperuk zauważyła, że w raporcie wójt wskazuje na realizację 
funduszu sołeckiego w kwocie 86% w sołectwie Ciele, niestety zadanie zrealizowane w ramach tego 
funduszu, przystanek autobusowy na ul. Osiedle był wybudowany nieprawidłowo, siedzisko było za 
nisko, w odpowiedzi kierownika Referatu Inwestycji p. Sonii Topolewskiej usłyszałam, że inwestycja 
będzie wykonana a na wiosnę wykonawca to poprawi, aby rozliczyć fundusz. Na wiosnę nie 
poprawiał tego wykonawca, a pracownicy Referatu Dróg, pytając Pana Wójta, dlaczego tak się stało, 
usłyszałam, że przystanek był podnoszony nie dlatego, że był źle wykonany, ale dlatego, że 
mieszkańcom się nie podobało. Jak można pisać, że jest fundusz rozliczony, w sytuacji, gdy 
wykonawca wziął pieniądze za coś, czego nie zrobił prawidłowo. Zaznaczając, że pierwotnie 
mieszkańcy chcieli za fundusz sołecki mieć wykonaną altanę przy świetlicy wiejskiej w Cielu, na co 
nie zgodziła się Panie dyrektor, twierdząc, że altana przy świetlicy będzie psuła koncepcję spójności 
przestrzeni, i na altanę nie wyraziła zgody, dlatego mieszkańcy przystali na przystanki, aby te 
pieniądze nie przepadły. Ten przystanek przez kilka dni podnosiła grupa 2-3 panów, są to jakieś 
pieniądze. Panie Wójcie z każdym miesiącem, jak patrzę na działania, które Pan robi jest mi coraz 
bardziej wstyd przed znajomymi, sąsiadami, że podpisałam się pod komitetem wyborczym, z 
którego Pan startował. Pani sekretarz mówiła, że w raporcie jest przedstawione o tym jak w 
pandemii były robione spotkania z mieszkańcami, dlaczego nie było zaznaczone, że nie dla 
wszystkich było to dostępne, dlaczego spotkania z mieszkańcami robił wójt na swojej prywatnej 
stronie na profili facebookowym? Ten profil jest prywatnym profilem wójta, tak wójt przedstawił 
sprawę rzecznikowi, że jest to jego prywatny i będzie na nim przedstawiał informacje nawet wtedy, 
gdy już nie będzie wójtem. Kończąc wypowiedź Mieszkanka zauważyła, że resztę rzeczy, które 
chciałaby powiedzieć nie nadaje się na publiczne wystąpienie. 
 
Głos w dyskusji zabrał radny Łukasz Wyszomirski, który na wstępie zwrócił uwagę na błąd w 
raporcie na stronie 29, gdzie jest napisane Gminny Żłobek Integracyjny U Misia w Łochowie, 
Łochowo ul. Okopowa 10 a jest to świetlica w Zielonce. Wśród radnych zaskoczenie wzbudziła 
promocja dotycząca osobowości Roku, ta informacja na początku się pojawia, nie do końca to 
rozumiemy, tym bardziej, że ta nagroda była przyznawana za rok 2019 a nie 2020, ale rozumiem, że 
są to działania promocyjne. Odnosząc się do raportu, radny wyraził zadowolenie z opracowania 
graficznego, ilości tabel, przedstawienie przez p. sekretarz, było przedstawieniem od strony Urzędu, 
każdy czytający sam sobie wyrobił opinię. Mnie uderzyła kwestia, że aktywności w GCK cieszyły się 
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bardzo dużym zainteresowaniem, wzięło w nich udział 1400 osób, w blisko 300 aktywnościach, co 
daje 5 osób na jedną aktywność, wliczając w to aktywności internetowe. Jeśli chodzi o sprawy 
finansowe to kwestia COVID-19 odcisnęła piętno na naszej gminie, jedyną rzeczą, do której 
mógłbym mieć pretensje, to fakt, że nie było propozycji programów, działań wspierających 
przedsiębiorców  w tym trudnym okresie. Tego nam tutaj zabrakło. Na tym radny zakończył swoją 
wypowiedź. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu radnej Magdalenie Sznajder.  
 
Radna odnosząc się do raportu gminy, chciałaby się dowiedzieć, jaki był koszt zlecenia wykonania 
tego raportu, który wcześniej były wykonywane przez pracowników gminy. Brak w raporcie jest 
jakiejkolwiek wzmianki i działalności sołtysów i rad sołeckich w naszej gminie, w tak ciężkim okresie 
pandemii, właśnie te rady sołeckie wraz z mieszkańcami starały się umilić mieszkańcom ten okres, 
starali się by mieszkańcy zapomnieli o tym, co dzieje się na świecie, przykładem były akcje związane 
z Mikołajkami. Pięknie opisaliście zdania w zakresie bezpieczeństwa w gminie, ale zapomnieliście 
napisać, że osoby pełniące służbę w OSP niejednokrotnie w własnej kieszeni muszą sponsorować 
wyjazdy do różnych akcji, bo nie starcza im na to środków, bo stworzyliśmy konkurs, który 
doprowadził do tego, że ci strażacy żyją w nędzy, kupno samego stroju nie załatwi sprawy, tych ludzi 
trzeba wesprzeć finansowo zamiast robić koncerty dla 30 osób za 30.000,00 zł. Na zakończenie 
wypowiedzi radna skierowała do wójta słowa zawodu. 
 
Głos zabrał radny Henryk Sykut, zauważył, że raport o stanie gminy za rok 2020 jest lepszy niż ten za 
poprzedni rok, możemy się więcej dowiedzieć, ale trzeba pracować, aby go poprawiać i ująć w nim 
wydarzenia, problemy, także to, co nam się nie udało. W kwestii obsługi prawnej rady gminy radny 
zauważył, że urząd ma zapewnioną ochronę na wysokim poziomie, rada musi korzystać z tej samej 
kancelarii prawnej a dochodzi do odmiennych stanowisk. Trudno sobie wyobrazić, że kancelaria, 
która obsługuje urząd wydała negatywną opinię w stosunku do urzędu. Współpraca wójta z radą 
wymaga poprawy, uczymy się samorządności, te kontakty na linii wójt – rada - wójt muszą być 
otwarte, nie za zamkniętą kurtyną, nie rozmawia się, problem narasta a nie może tak być. Radny 
zauważył, że dużo kwestii związanych z finansami Pan Wójt załatwił zarządzeniami. Pan Wójt 
przesunął 170 000,00 zł z inwestycji na rondzie turbinowym w Bydgoszczy, argumenty postawione 
przy zmianie budżetowej nie do końca przekonały radnych i nie podzielono tego zadania, w ten 
sposób jak proponował urząd. W zarządzeniu nr 85 z 10.11.2020 Pan Wójt zdjął z ul. Strusiej w 
Murowańców, przekazał na to zadanie i inwestycja w Murowańcu pozostała bez pokrycia. Rada, 
jako kolegialne ciało powinna mieć możliwość wypowiedzenie się w takich kwestiach, patrząc na 
ilość zarządzeń zmian w budżecie jest tego dużo. Kolejna kwestia dotyczy spraw sądowych 
przywołanych w raporcie, radny zaapelował by taki katalog był opublikowany również w BIP-ie, 
dostępny dla wszystkich, by widzieć sprawy wygrane, przegrane, jakie gmina poniosła koszty. W 
odniesieniu do zadłużenia radny przedstawił wysokość zadłużenia gminy w poszczególnych latach, 
rozpoczynając od 2016 roku wraz z przewidywanym zadłużeniem na 2021 rok i omówieniem 
planowanego przejścia na obligacje. Radny pozytywnie wyraził się o kosztach administracyjnych w 
porównaniu do innych gmin nie jest za wysoki, jednak zauważył rok do roku jest to wzrost o 20,6%. 
Odnosząc się do programów, strategii radny zwrócił uwagę, że 14 środowisk oddało eternit, ale 
nadal istnieje wysoka ilość obecnego w gminie azbestu, i może należałoby pozyskać środki i w ten 
sposób wesprzeć zmianę pokryć. Radny wspomniał o programie Czyste Powietrze i pochwali gminny 
projekt wymiany ogrzewania, zwrócił uwagę na pomniki przyrody, szczególnie dąb, który miałby być 
usunięty pod inwestycję z nadzieją, że takie sytuacje nie będą się zdarzały. Radny zauważył 
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tendencje wzrostową w przyroście naturalnym, migracje z zewnątrz i stwierdził, że należy zapewnić 
by nowi mieszkańcy mieli dostęp do mediów, wody, prądu. Radny omówił dochody i wydatki gminy 
Białe Błota, wydatki na 1 mieszkańca. W kwestii gospodarki odpadami radny zadał pytanie, w jaki 
sposób zmniejszyć ilość masy śmieciowej, aby wpłynąć na cenę, gdzie szukać rozwiązań, aby obniżyć 
koszty, zapewne ważna jest kwestia segregacji. Odpady zielone to kolejny poruszany problem, jakie 
wprowadzić rozwiązanie żeby mieszkaniec oddając zielone odpady miał je zwarzone i płacił za 
siebie. Radny zaproponował system oznakowanych worków. Radny omówił wydatki na transport 
publiczny, są sygnały od mieszkańców, aby przeanalizować transport, zrobić niewielkie korekty, co 
do częstotliwości, godzin i warto nad tym pracować by autobus docierał do wszystkich 
mieszkańców. Dla przedsiębiorców był to trudny rok, spadek dochodów z PIT i CIT do budżetu 
gminy to nie wielki uszczerbek, należą się przedsiębiorcom podziękowania, zachęta do działań, 
która pozwolą im się rozwijać. Wydatki na kulturę to materia delikatna, Radny omówił te wydatki, 
wskazując, że należy ocenić, kiedy poziom dotacji był czy jest właściwy, nie dopuszczać by wzrost na 
kulturę był tak skokowy. Baza sportowa powinna być rozbudowana, radny wspomniał o koncepcji 
pełnowymiarowego boiska ze sztuczną nawierzchnią, płyta w Łochowie w Białych Błotach i 
Przyłękach jest przygotowana, należałoby wobec tego poszukać środków na rozwój sportu. Na 
zakończenie radny podziękował za współpracę. 
 
Przewodniczący oddał głos Bronisławowi Balcerowskiemu, który łącząc się zdalnie wyraził zdanie, że 
raport powinien być bazą wyjściową, nad czym powinniśmy pracować w tym roku, organ 
wykonawczy i organ stanowiący powinni pracować na bazie tego, co już jest wypracowane. Radny 
ocenił raport lepiej od poprzednich. Radny odniósł się do słów radnego Sykuta i miał odrębne 
zdanie w sprawie obsługi prawnej. Zaznaczył, że władze samorządowe muszą współdziałać, należy 
zabezpieczyć podstawowe udogodnienia dla mieszkańców. Odnosząc się do planów wójta, radny 
podkreślił, że powinny iść za porozumieniem z radą, z pełną komunikacją by rozwój gminy szedł w 
kierunku zadowolenia mieszkańców. Radny wyraził uznanie dla przygotowanego raportu.  
 
W związku z brakiem osób chętnych głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz. Radny 
zauważył, że podziękowania, które kierował wójt należą się także imiennie Pani poseł Ewie 
Kazaneckiej, aby docenić jej pracę na rzecz lokalnej społeczności. 
 
Głos zabrała Sekretarz Ewa Galicka, która doprecyzowała ilość osób uczestniczących w 
przedsięwzięciach Gminnego Centrum Kultury, odniosła się do zarzutu braku w raporcie informacji 
o funduszu sołeckim zwracając uwagę, że wszystkie przedsięwzięcia prowadzone w sołectwach są 
wyszczególnione wraz z kwotą przeznaczoną na to działanie. Sekretarz odniosła się do 
przeznaczonych funduszy na potrzeby działalności OSP i brakiem sygnałów od tych jednostek w 
kwestii funduszy. Odnosząc się do zarzutu, że w raporcie brakuje informacji, których działań nie 
udało się zrealizować, sekretarz zwróciła uwagę, że w samej prezentacji wskazała takie działania, 
które niestety nie doszły do realizacji.  
 
W odniesieniu do wypowiedzi Pani sekretarz Przewodniczący Rady zaznaczył, że OSP nie narzeka na 
środki, że jest ich za mało, ale za późno są przekazywane. Sekretarz odpowiedziała, że konkursy 
będą ogłaszane jeszcze pod koniec roku. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator. Dziękując za wszystkie głosy, przyjął 
konstruktywną krytykę, która padała z tych wypowiedzi. Wójt przeszedł do omawiania kwestii 
finansów gminy. Problem opłat za odpady, o których wspominał w swojej wypowiedzi radny Henryk 
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Sykut, groźba aż tak wysokich kosztów obsługi odpadów na jednego mieszkańca być może nie grozi 
gminie, wójt omówił problem systemu bilansowania się z wpłat indywidualnych mieszkańców i 
zdeklarował powstanie raportu w tym zakresie z przedstawieniem jak teraz to bilansowanie się 
odbywa. Wójt podkreślił, że w planach jest dostosowanie i modernizacja PSZOK do tych zmian, 
które gminę czekają w związku z planowaniem wprowadzenia odpowiedzialności producentów za 
wprowadzenie opakowań do obiegu. Wójt poprosił, aby nie przenosić osobistych urazów na życie 
publiczne, bo jest to element blokujący chęć porozumienia. 
 
Przewodniczący oddał głos Panu Mądrzeńskiemu, który odniósł się do kwestii Ochotniczej Straży 
Pożarnej i problemów dotacji, które wpływają za późno i poprosił, aby były przekazywane wraz z 
początkiem roku.   
 
Głos zabrał radny Jacek Krzyżanowki, który odniósł się do problemu segregacji i wywozu śmieci, 
które mimo tego, że są segregowane w chwili odbioru wrzucane do jednego samochodu.  
 
Głos zabrał ponownie radny Łukasz Wyszomirski, odnosząc się już bezpośrednio do pracy wójta.  
Pierwsza z kwestii dotyczyła świetlicy w Cielu i kwestii rewitalizacji tego obiektu, rada nie zgodziła 
się na inwestycje, a wójt dopuścił się opiniowania radnych i ich decyzji. Radny zauważył, że nie bez 
problemów odbyła się zdalna organizacja posiedzeń, część spotkań powinna była odbyć się w 
większym gronie, niestety nie zostało to wysłuchane. Radny odniósł się do wypowiedzi radnego 
Sykuta w kwestii przeniesienia przez wójta 170 000,00 zł środków, o które zwiększyła się inwestycja  
ronda turbinowego, mimo dyskusji na ten temat. Nazwa samego ronda turbinowego nie była ze 
strony urzędu załatwiony w sposób godny. Kolejna bolesna i trudna sprawa to likwidacja orkiestry 
szkolnej, wójt mówił o przeniesieniu orkiestry do GCK, co nie nastąpiło. Radny poruszył temat 
sprawy spłaty RZI, i samodzielnej decyzji wójta w tej kwestii. Radny z przykrością stwierdził, że 
działania wójta w zakresie budowy administracji w opinii mieszkańców, spełzły na niczym, widoczne 
jest obniżenie, jakości jako całości, np. likwidacja Referatu Ochrony Środowiska, z zaniepokojeniem 
radny obserwuje, że część zadań, które powinny być wykonywane przez gminę są zlecane na 
zewnątrz w drodze outsourcingu, np. naprawa dróg. Radny zapytał czy dokument budżetu oraz 
dokument wieloletniej prognozy finansowej jest zlecany firmie zewnętrznej. Radny zauważył 
problem braku spotkań z radnymi, co prowadzi do późniejszych konfliktów. Radny wyraził 
zaskoczenie brakiem podziękowań dla poseł Anny Kozaneckiej. Radny nie zgodził się z wyrażanym 
wcześniej stanowiskiem wójta, że stanowisko rady sołeckiej jest tylko taką opinią i radni nie powinni 
się do tego w ogóle odnosić, nie jest właściwy osąd, że jest to mała, nieznacząca komórka. Radnemu 
brakuje rozwiązania problemu obwodnicy oraz szkoły przy ul. Czerskiej. Radny wspominał o 
problemie ul. Borowikowej. Wytknął wójtowi nie spełnianie obietnic wyborczych, wyszczególnił 
obietnice składane przez wójta w kwestii wyciągnięcia gminy z długów, ochrony zdrowia, rozwoju 
sołectw, wsparcia OSP, modernizacji Urzędu Gminy. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy Dariusz Fundator, który zanegował kwestię opieszałości Urzędu i 
pozyskiwania warunków zabudowy w okresie 9 miesięcy. Temat RZI został zakończony, ponieważ 
zamknięty został okres z ustaleniami, co do zapadłych wyroków, Sądu Rejonowego w Bydgoszczy 
jak i Naczelnego Sądu Administracyjnego, który uznał roszczenia naszej gminy w tym zakresie za 
niezasadne. Wójt zgodził się z faktem, że praca Urzędu Gminy jest utrudniona z powodu rozłożenia 
w 5 różnych lokalizacjach, co jest ekstremalnie trudną sytuacją, aby scalić pracę Urzędu w 
opracowaniu jest koncepcja rozbudowy Urzędu Gminy. Wójt skierował słowa uznania dla poseł 
Anny Kozaneckiej, że takie kontakty są bardzo ważne i istotne dla Gminy, podziękowania skierował 



14 

 

również do posła Piotra Króla, wojewody Mikołaja Bogdanowicza i do starosty Wojciecha Porzycha. 
 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2020 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2020 r.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (11) 
 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
W głosowaniu w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania nie uzyskano 
bezwzględnej większości ustawowego składu rady. W konsekwencji zastosowanie znalazł przepis 
art. 28aa ust. 9 zdanie trzecie ustawy, stanowiące, że niepodjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi 
wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Wójtowi wotum zaufania. 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.56.2021 w sprawie nieudzielenia Wójtowi 
Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2020 r. 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował, w jakim punkcie są obrady  
i poprosił o przedstawienie opinii RIO. 

a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Białe Błota za 
2020 r. wraz z informacją o stanie mienia za 2020 r. 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, iż opinia RIO  
w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu jest pozytywna i ją przedstawiła. 
 
b) dyskusja. 
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W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przeszedł do kolejnego 
punku obrad. 
 
c) głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (12) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (1) 
 
Jacek Grzywacz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
 
Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.57.2021 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 30 minut przerwy. 

Wznowiono obrady po przerwie. 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Białe Błota za rok 2020. 
 
a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 
 
Głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Ruge, który poinformował, że wniosek 
Komisji Rewizyjnej z dnia 19 maja b.r. do  uchwały nr 1/2021 w skrócie brzmi: Komisja Rewizyjna 
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Rady Gminy Białe Błota stawia wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Białe Błota za 
wykonanie budżetu Gminy za 2020 rok. Wniosek został przyjęty przez wszystkich członków Komisji. 
Konsekwencją przyjęcia tego wniosku była Uchwała nr 1 Komisji Rewizyjnej z dnia 19 maja 2021 r. w 
sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Białe Błota za 2020 rok, w pkt. 1 
Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnosi o udzielenie Panu Dariuszowi Fundatorowi 
Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium za 2020 rok. 

b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota z wykonania budżetu za 2020 rok. 
 
Sławomir Ruge Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium. Skład orzekający 
pozytywnie z uwagą zaopiniował sprawozdanie w wykonania budżetu gminy Białe Błota za 2020. 

c) dyskusja. 
 
Głos zabrał radny Henryk Sykut zachęcając każdego z radnych do wypowiedzi. Radny zadał pytanie 
dotyczące wydawania kwartalnika Białe Błota Tu i Teraz, radny poinformował, że ustalił, że koszt 
wydania czterech nakładów w ubiegłym roku wyniósł 21 680,00 zł, radni nie mieli takiej informacji, 
na jakiej podstawie to wydawnictwo się pojawiło. Radny zauważył, że nie miał informacji czy było 
kolegium redakcyjne, z czyjego wniosku takie czasopismo zostało wydane, wydawanie czasopisma 
przez samorząd to już przeszłość, sporadycznie mógłby to być wydawany w formie raportu, ten 
tytuł ukazuje się kwartalnie i finansowany jest z promocji. Druga kwestia nurtująca mieszkańców to 
telebim, na złożone zapytanie, z jakich środków został on zakupiony czy wypożyczony, radny Ruge 
otrzymał odpowiedź, że finansowanie nastąpiło i przez Urząd Gminy i przez GCK. Zdania 
mieszkańców były podzielone, co do tego telebimu, czy było zezwolenie administratora drogi na 
postawienie telebimu w sąsiedztwie drogi? Na tym radny zakończył swoją wypowiedź. 
 
Odpowiedzi na zapytania radnego udzieliła Sekretarz Ewa Galicka odnosząc się do pierwszego 
pytania sekretarz poinformowała, że kwartalnik Tu i teraz cieszy się bardzo dużym 
zainteresowaniem, że mieszkańcy chcą mieć także wersję papierową, co spowodowało zwiększenie 
nakładu z 2 000 na 3 000. Udało się znaleźć drukarnię, która przy wyższym nakładzie wydrukowała 
egzemplarze przy niższych kosztach. Kwartalnik został powołany z inicjatywy wójta, aby nie tylko 
drogą elektroniczną docierać do mieszkańców a wydanie elektroniczne zamieszczone jest na naszej 
stronie internetowej. Co do kolegium, nie ma obowiązku powoływania kolegium redakcyjnego i w 
tej chwili funkcję redaktora naczelnego pełni Zastępca Wójta Pani Anna Jankowska-Cepak. 
Pracownik ds. polityki informacyjnej tworząc artykuły na potrzeby naszej strony, na potrzeby 
Facebooka, pisze także artykuły do tego wydawnictwa.  
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Ruge, zadając pytanie wójtowi, które 
padło już na Komisji Rewizyjnej, czy wójt uważa, że te dobre wskaźniki wykonania budżetu, które są 
wysokie, były by możliwe bez współpracy z Radą Gminy, która często jest opisywana w sposób 
negatywny, jako organ destabilizacyjny. 

W odpowiedzi Wójt Dariusz Fundator zauważył, że wszyscy tu siedzący tworzą jeden samorząd i do 
wspólnych zadań należy dbanie o to, by ten samorząd prawidłowo i równomiernie się rozwijał. 
Składaliśmy ślubowanie mieszkańcom, że będziemy się kierować tym by mieszkańcom i 
przedsiębiorcom z naszej gminy dobrze się żyło. Nie rozróżniam w tym zakresie ani udziałów, roli 
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czy funkcji, podkreślam jedynie swoich wypowiedziach to, że różnice kompetencyjne, które są 
powodują, że dochodzi między nami do różnic i sporów w tym zakresie. Różnie określają przepisy 
ustawy. Nie wiedzę różnicy, jeżeli chodzi o funkcjonowanie tych dwóch struktur, które mają przede 
wszystkim zmierzać do poprawy życia mieszkańców. W zakresie kompetencji są różne działania i tu 
możemy mieć różnicę w poglądach. Radni mają z mieszkańcami stały i bezpośredni kontakt, wójt 
zaś dba o to, by dostrzegać te kierunki działania, które są tworzone tu i teraz.  

Ad vocem głos zabrał radny Sławomir Ruge, odnosząc się do sporów merytorycznych, wydawanych 
bezcelowo środków, jak np. remont świetlicy w Cielu, mimo, że rada nie uchwaliła tego 
finansowania, radny podkreślił, że nie pytał o kompetencje. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator zauważył, że zadania własne gminy to nie tylko osiąganie celów 
majątkowych, to również dbanie o tych najsłabszych, aby móc im pomóc, wydajemy środki, z 
których kolokwialnie mówiąc nic nie mamy.  

Radny Sykut zauważył, że przy omawianej kwestii świetlicy w Cielu, nie chodziło o to, że rada nie 
chciała tej instytucji, aby powstała, ale to miejsce, które zostało wybrane, radni uznali za nietrafne. 
Budynek niszczeje, gmina powinna sprzedać budynek, a rada jak najbardziej popiera działania w 
kierunku poprawy jakości opieki nad osobami starszymi. Proponowane były inne lokalizacje jak 
Kruszyn Krajeński czy Murowaniec. 

Wójt w odpowiedzi zauważył, że cele projektowe tego konkursu były jasno sprecyzowane, projekt 
odbywał się na majątku, infrastrukturze gminnej, nie było możliwości budowy nowego obiektu. 
Mieliśmy świadomość, że budynek jest w kiepskim stanie technicznym, dopiero przetargi pokazały, 
jaki poziom kosztów należałoby ponieść na jego remont. Wójt wyraził nadzieję, że ten projekt uda 
się uratować, żeby te środki, które marszałek przeznaczył na ten cel, wykorzystać. Czekamy na 
dyspozycje i być może ten projekt uda się zrealizować.  

Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 
Rolnictwa i Środowiska, odnosząc się do wypowiedzi wójta dotyczącej współpracy z radnymi. Radny 
przypomniał, że radni, którzy odrzucili propozycje remontu świetlicy w Celu, zostali na Facebooku 
opisani w dosyć krytycznym świetle. Odnosząc się do wydawanego czasopisma, radny nie zgodził się 
z twierdzeniem, że jest to organ samorządowy, wspólny, zwrócił uwagę na numer marcowy wydany 
w 2021 roku, w którym wójt przedstawia bardzo subiektywny swój punkt widzenia, piętnuje 
radnych, wytyka i przypisuje im najgorsze cechy. Budżet uchwalony 28 grudnia i Wieloletnia 
Prognoza Finansowa odbyły się dosyć w krytycznych okolicznościach, Pan Wójt opuścił sesję, nie 
mogła się ona dalej odbywać, wprowadzone wówczas zmiany nie były dla prywatnej korzyści 
radnych, były to zmiany biorące pod uwagę oczekiwania danych sołectw. Radny poprosił, aby radni 
przypomnieli sobie o tym, o co każdy z nich walczył, sam przytoczył przykład Zielonki i ul. 
Jaworowej. Radny przytoczył słowa wójta zamieszczone w czasopiśmie, który zadał w nim pytanie 
czy w lokalnej samorządności funkcjonuje zasada działania na rzecz dobra wspólnego. Radny 
cytował i komentował kolejne wypowiedzi zamieszczone w w/w artykule.   

Wypowiedź przerwała Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska z zapytaniem budżetu, z którego 
roku dotyczą omawiane przez Przewodniczącego Komisji kwestie, bo ma wątpliwość czy dotyczy to 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 roku.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, odpowiedział, że chce 
to przedstawić, bo być może w przyszłym roku rada będzie omawiać te same kwestie, radny 
chciałby się odnieść do tego, co usłyszał nt. tego czasopisma, i nie odnosi się do obecnego budżetu. 
Radny wyraził opinię, że nie sądzi by to czasopismo było obiektywne, w jego opinii to czasopismo 
jest wybitnie organem prasowym urzędu. 
Radny chciałby się dowiedzieć czy to prawda, że dokument budżetu i dokument wieloletniej 
prognozy finansowej jest zlecany instytucjom zewnętrznym do wykonania. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że osobiście wykonuje i tak samo przygotowuje projekt uchwały 
budżetowej, wszystkie załączniki przy współpracy z pracownikami Referatu Budżetu jak i Referatu 
Podatków, czyli całej kadry komórki księgowości.  

Głos zabrała Pani Ilona Nowakowska Przewodnicząca Komisji Finansów, która również odniosła się 
do czasopisma, które jest wrzucane do skrzynek mieszkańców, czy ktoś tego chce czy nie lub w 
oczko siatki ogrodzeniowej. Radna była światkiem jak gazetka była wyciągana z siatki i wrzucana 
bezpośrednio do śmietnika. 

Pani radna Magdalena Sznader skierowała bezpośrednie zapytanie do wójta: czy istniałaby 
możliwość, że Rada Gminy Białe Błota mogłaby utworzyć swoją gazetkę? Może wówczas radni 
mogliby się też wypowiedzieć i mieszkańcy mieliby sprostowania, co do niektórych artykułów. 

Odpowiedzi udzieliła sekretarz Gminy Ewa Galicka, która przytoczyła jedną z minionych sesji, na 
której to padły zapytania dotyczące właśnie tego, że wydawane przez Urząd Gminy czasopismo 
zawiera za mało artykułów dotyczących pracy rady, na co wówczas sekretarz odpowiedziała i to 
podtrzymuje, że zaprasza radnych do udziały w tworzeniu czasopisma, jeżeli mają radni pomysły, 
temat na ciekawy artykuł, chcieliby udzielić wywiadu nie ma żadnych przeszkód w zakresie 
współpracy.  

Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska, która przypomniała, że przy podejmowaniu uchwały 
budżetowej złożyła wniosek o zdjęcie 50 000,00 zł z promocji gminy i przeznaczenie tych środków 
na projekt ul. Młodej, Miłej w Białych Błotach, co nie spotkało się z aprobatą większości radnych, w 
związku, z czym te pieniądze na koncie promocji gminy pozostały i stąd być może wydawana jest ta 
gazeta. W kwestii udzielenia wywiadu do tej gazetki, radna cieszy się, że miała taką możliwość 
poinformowania mieszkańców o moim stanowisku odnośnie rozbudowy GCK-u.  

Radny Łukasz Wyszomirski, zapytał czy rzeczywiście był taki projekt uchwały o przesunięcie środków 
z promocji na projekt ulicy w Białych Błotach.  

Radna Wolsztyńska poinformowała, że nie był to wniosek uchwały a propozycja do wprowadzenia 
zmian do uchwały, która już była przygotowana i radna nie musiał nowego projektu składać i to 
radny Wyszomirski oświadczył, że w Białych Błotach jest już wszystko i nie będziemy pieniędzy 
przenosić z promocji gminy na projekt ulicy w Białych Błotach. 

Uściślając jeszcze swoją wypowiedź radny Wyszomirski podkreślił, że nie protestuje przeciwko 
gazecie, ale przeciwko subiektywnym treściom. Zapytał, kiedy radna złożyła wspomniany wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zaproponował by ta kwestia została poruszona szerzej 
przy omawianiu budżetu. Zapytał czy do tego punku są jeszcze pytania, związku z ich brakiem 
zarządził głosowanie. 
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d) głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Białe Błota za rok 2020. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (2) 
 
Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
 
Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
Rada Gminy Białe Błota nie udzieliła Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Gminy Białe Błota za rok 2020. 
 
Wójtowi zostały złożone podziękowania i wręczone kwiaty. 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 
 
Pani Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, że projekt zmieniający uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 został szczegółowo przedstawiony na 
Komisji Budżetu i Finansów i został przegłosowany, wobec czego skarbnik poprosiła o jego przyjęcie.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska potwierdziła, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt. 
 
Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski składając trzy poprawki do budżetu. Zdjęcie środków: z działu 
921 rozdział 92109 pozycja 6059 zadanie pod nazwą rozbudowa budynku szkoły podstawowej 
polegająca na budowie GCK w Białych Błotach kwota 1 000 000,00 zł.  z działu 921, rozdział 92109 - 
pozycja 2480, kwota 387 661,46 zł., z działu 900 rozdział 90015 pozycja 6050 zadanie nazwą projekt 
i budowa oświetlenia dróg etap IV kwota 6 000,00 zł.   
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Wniosek o zwiększenie środków do działu 600 rozdział 60016 par. 4300 kwota 1 387 661,46 zł do 
działu 926 rozdział 96295 par 6050 na zadanie pod nazwą Budowa zaplanowanej altany w Cielu 
kwota 6 000,00 zł.  
 
W odniesieniu do tej propozycji Wójt Dariusz Fundator wskazał, że na cel rozbudowy budynku 
szkolonego pozyskano w konkursie dedykowanym przez Marszałka Województwa kwotę około 1 
mln zł dofinansowania, w sytuacji, gdy radni zrezygnują z tej inwestycji wycofując środki, Gmina nie 
uzyska dofinansowania.  
 
Radny Bronisław Balcerowski poprosił o dokładne określenie celu tych środków, czego mają 
dotyczyć te zmiany.  
 
W odpowiedzi radny Łukasz Wyszomirski, wyjaśnił, że kwota rozbudowy budynku szkoły wzrosła, 
wobec czego udział dofinansowania z niecałych 50% został zdewaluowany do kwoty około 25%, w 
związku, z czym warto poszukiwać dofinansowania na inne rzeczy. Składając poprawki do budżetu 
radny wziął pod uwagę głosy mieszkańców. Cała kwota powinna zostać przeznaczona na bieżące 
utrzymanie dróg. 

Pani Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska zaproponowała, aby altanę w Cielu zapewnić ze 
środków funduszu sołeckiego. 

Radny Wyszomirski poprosił o wypowiedź radnych z Ciela. Głos zabrała Magdalena Sznajder 
potwierdziła, że sołectwo poprosiło o kwotę dofinansowania w wysokości 6 000,00 zł, mieszkańcy 
bardzo długo walczyli o tą altanę, zostały zabezpieczone środku na ten cel w wysokości 25 000,00 zł 
niestety koszt altany wzrósł i obecnie kształtuje się na poziomie 32 000,00, nie ma możliwości 
zabezpieczenia tych środków z funduszu sołeckiego, ponieważ są one już zabezpieczone na inne 
rzeczy. Radna poprosiła w imieniu sołectwa o utrzymanie tej kwoty, która jej zdaniem nie jest 
dużym wydatkiem, zważywszy, że inne sołectwa dostaną dofinansowania na budowę placów 
zabaw. Bez zebrania sołeckiego nie możemy takiej kwoty przełożyć. 

Skarbnik odpowiedziała, że kwotę można zmienić, ponad to na komisji Budżetu i Finansów nie było 
takich informacji, nikt nie zgłosił takich potrzeby zmiany. Nie rozumie drogi autopoprawki, jeżeli 
można zrobić to na Komisji drogą formalną zgodnie z procedurami i statutem gminy.  

Magdalena Sznajder odpowiadając, zauważyła, że przetarg odbył się w poniedziałek a dzisiaj jest 
wtorek. Nie było możliwości złożenia takiego wniosku, tym bardziej, że była pewność, że kwota 
25 000,00 zł wystarczy na altanę. Radnej zależy, aby altana powstała jak najszybciej, tym bardziej, że 
zabiegi o nią trwają już drugi rok. W związku z tym, że kolejna sesja rady gminy odbędzie się dopiero 
w sierpniu, kiedy miałaby zostać postawiona altana? 
 
Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska zauważyła, że jest też upoważnienie w ramach wydatków 
majątkowych albo przesunięcia zarządzeniem wójta, trzeba złożyć wniosek i na pewno będzie to 
rozpatrzone, czy przez komisję czy przez skarbnika, i nie ma potrzeby autopoprawki, jeżeli można to 
zrobić inna drogą. 
 
Radna Sznajder, mimo to poprosiła o pozostanie przy tej poprawce i przegłosować 6 000,00 zł by ta 
altanka mogła już w te wakacje cieszyć mieszkańców sołectwa.  
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Przewodnicza Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska przypomniała, że na ostatnich 
obradach komisji powiedziała, że nie wszyscy radni są członkami Komisji Budżetu i Finansów i nie 
jest w stanie odpowiadać za nich i ręczyć co będzie na sesji.  
 
Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyraziła zrozumienie i zgłosiła, co do autopoprawek brak 
akceptacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał skarbnik o wypowiedzenie się, co 
do zgodności z prawem zdjęcia 6 000,00 zł. 
 
W odpowiedzi skarbnik zauważyła, że nie chodzi tu o zgodność z prawem, zmiany muszą zostać 
rozpatrzone, musi być wniosek złożony, należy wprowadzić to do wszelkich obligatoryjnych 
programów, zobaczyć efekty, czy spłonione są normy, każda zmiana w budżecie może rzutować na 
rozliczenia i zaleca wielką ostrożność. 
 
Przewodniczący wyraził nadzieję, że nie będzie takiego problemu, aby zdjąć z zadania z projektu i 
budowy oświetlenia dróg etap IV kwotę 6 000,00 zł i przeznaczenia ich na altanę. 
 
Głos zabrał Wójt Dariusz Fundator, zauważając, że kwota, o której jest mowa jest możliwa do 
wygospodarowania z budżetu gminy i możemy ją przesunąć na realizację tego zadania, nie 
podejmując w tej chwili zmian do zaproponowanego projektu zmian budżetowych. Wójt zwrócił 
uwagę, że wszelkie elementy finansowe, które są przygotowywane podlegają szczegółowym 
rozliczeniom i kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Na prośbę Przewodniczącego głos zabrała radna Magdalena Sznajder, która zapytała wójta czy 
wobec tego może teraz na wizji obiecać mieszkańcom, że ta kwota znajdzie się w budżecie, aby 
dołożyć do brakującej części za altanę. 
 
Wójt potwierdził, że o tym zapewnia. 
 
Skarbnik potwierdziła, że można to zapewnić zarządzeniem wójta, najszybciej w dniu 30 czerwca, 
czyli w dniu jutrzejszym. Środki z funduszu sołeckiego nie zostaną zdjęte na ten cel. 
 
Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, wyrażając zmartwienie postawą Pani Skarbnik, tym, że 
przeniesienie wspomnianej kwoty jest takim problemem, z zrozumieniem dla procedur. Zmiany 
zaproponowane przez radnego powinny być traktowane, jako w trybie interwencyjnym. Radny 
skierował zapytanie do radnej Sznajder czy wobec tego ma wycofać wniosek o przesuniecie kwoty 
6 000,00 zł. 
 
Skarbnik zauważyła, że aby przesunąć środki na lampy, trzeba mieć, z jakiego zadania przesunąć. I 
proponowana zmiana nie jest konieczna do procedowania na sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poprosił o zabranie głosu radną Marię Wolsztyńską 
wracając do tematu zdjęcia środków przeznaczonych na rozbudowę budynku szkoły podstawowej 
polegającej na budowie GCK w Białych Błotach. Radna zauważyła, że jest to ostatnia szansa, aby 
zrealizować inwestycję, o którą walczymy od 2011 roku, nie można na szali kłaść pięciu urządzeń, 
które mają zostać przesunięte na skwer a na drugiej szali 1 mln zł dofinansowania. Radna 
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Wolsztyńska poprosiła wszystkich radnych, aby przychylili się do tej inwestycji. Należy pamiętać, że 
ten obiekt ma zostać zbudowany dla mieszkańców.  

Głos zabrał radny Bronisław Balcerowski. Zauważył, że należy pamiętać, że niedawno była 
prowadzona dyskusja nt. bazy oświatowej w Białych Błotach, która jest podzielona, szkoła odzyska 
pomieszczenia, które zwolni GCK. Przypomniał kwestie związane z rozbudową szkoły w Przyłękach. 
Nie ma gminy, która nie miałaby gminnego centrum kultury, na tym etapie nie powinno się zmian 
dokonywać. Zawsze w zmianach budżetowych znajdowały się środki na bieżące utrzymanie dróg. 
 
Skarbik Katarzyna Strzygocka-Kowalska przybliżyła zapisy dotyczące środków na drogi publiczne 
gminne, zaznaczając, że na dzień dzisiejszy nie ma potrzeby ich uzupełnienia. 

Głos w dyskusji zabrał radny Zbigniew Moroz, kierując prośbę do radnych o wsparcie projektu 
budowy w Białych Błotach Gminnego Centrum Kultury.  
 
Radny Łukasz Wyszomirski podkreślił, że nie traktuje tej inwestycji, jako inwestycji dla wójta ani dla 
Pani Dyrektor GCK, ale jako dla Gminy. Radni przeznaczyli już środku na budowę GCK, radni 
przegłosowali już prawie 2,5 mln zł na budowę. Nie jest problemem to, że radni nie chcą teraz GCK, 
ale potrzebna jest deklaracja, że ta inwestycja zatrzyma się na określonym poziomie finansowym, 
bez dokładania kolejnych pieniędzy do tej inwestycji. Jeżeli chodzi o przekazanie tych środków na 
bieżące utrzymanie dróg to jest pokłosie sygnałów, które docierają do radnego, te pieniądze równie 
dobrze mogą zapełnić inną lukę. Dzisiaj głosujemy czy z budżetu gminy powinniśmy 3 mln zł wydać 
w sytuacji, gdy siedzimy na auli, która pełni bardzo różne funkcje, nie można stwierdzić, że Białe 
Błota nie mają żadnej bazy, tak można powiedzieć o Murowańcu. Należy poprawkę radnego 
traktować, jako dyskusję. 

Głos zabrała Anna Banaszek z pytaniem czy zakończymy koszt budowy GCK na tej kwocie, którą dziś 
mamy w budżecie, co z wyposażeniem, zatrudnieniem ludzi, koszty wzrosną, do tej pory Dyrektor 
GCK nie przedstawiła na żadnej Komisji rozliczenia ze swojej działalności, dlaczego mamy cokolwiek 
dokładać, jeżeli nie możemy wyegzekwować prostych rzeczy od p. Dyrektor.  
 
Wójt Dariusz Fundator zaznaczył, że mówiąc o majątku gminnym, należy pamiętać, że 
rozbudowujemy budynek szkolny, jakie przeznaczenie tego budynku będzie w przyszłości, będzie 
decydowała sytuacji w przyszłości, w tym budynku może być GCK czy kolejne sale lekcyjne. Budynek 
GCK możemy wnieść w zupełnie innym miejscu i możemy go zbudować pod to funkcjonowanie. 
Wójt przypomniał genezę pomysłu budowy budynku właśnie w tym miejscu. Sytuacja rynkowa, 
koszty wykonawstwa kształtują się na poziomie, jaki składają nam oferenci.  

Wypowiedź uzupełniła skarbnik, zaznaczając, że pozyskane środki pochodzą z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, są to ostatnie 
środki z tej perspektywy finansowej, umowa jest już podpisana.  

Radny Łukasz Wyszomirski poprosił, aby każdy z radnych sam sobie odpowiedział na ten szereg 
wątpliwości. Radny zaznaczył, że to obowiązkiem wójta jest pozyskiwanie środków finansowych.  

Skarbnik, podkreśliła, że na Komisji radni zauważyli, że dochody gminy będą rosły i można pozwolić 
sobie na większy rozwój inwestycyjny i poinformowała o obecnym stanie wydatków majątkowych 
przyjętych na ostatniej sesji.  
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Radny Jacek Krzyżanowski powiedział, że Centrum Kultury jest potrzebne, będzie dla użytku nie 
tylko mieszkańców Białych Błot, ale dla mieszkańców całej gminy.  

Radna Maria Wyszomirska zauważyła, że w ciągu ostatnich dwóch lat w samych Białych Błotach 
powstało kilka inwestycji drogowych i otrzymały one, co najmniej 50% dofinansowanie, dlatego są 
spore oszczędności. 
 
Radny Piotr Mądzrzyński zapytał czy dokonano obliczeń jaki jest koszt budowy m² Gminnego 
Centrum Kultury? Wskazał, że jest to około 9 000, 00 zł za m². Radny zapytał wójta czy analizował te 
koszty. 
 
W odpowiedzi wójt podkreślił, że koszty budowy obiektu użyteczności publicznej to inny standard, 
niż na przykład w budownictwie jedno, czy wielorodzinnym. Porównanie powinno nastąpić 
względem innych budynków tego typu i pod tego typu przeznaczenie. Koszty są adekwatne do 
realizowanej inwestycji.  

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do kwestii zarzutów dotyczących podpisów pod wspomnianą 
wyżej petycją i dołączonych do niej podpisów nie tylko mieszkańców Białych Błot, ale mieszkańców 
z całej gminy w stosunku do argumentów użytych w toczącej się dyskusji, że GCK będzie służyło 
mieszkańcom całej gminy. Radna przytoczyła wypowiedzi mieszkańców, że wolą drogi niż GCK. 
Zapytała czy projekt budynku GCK będzie zawierał taką dużą aulę jak ta, na której odbywa się sesja. 

W odniesieniu do tej wypowiedzi wójt oddał głos kierownikowi Referatu Inwestycji Pani Sonii 
Topolewskiej. Która ustosunkowała się i uzasadniła poziom kosztów budowy.  

Głos zabrał radny Sławomir Ruge, który złożył wniosek formalny o 5 min. Przerwy. 
Przewodniczący zarządził 10 min. przerwy. 

Wznowiono obrady po przerwie. 

Głos zabrał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Michał Borkowski zwracając uwagę na 
to, że uchwała budżetowa zawiera w sobie szereg zadań, które realizuje Gmina, które dotyczą 
jednostek organizacyjnych. Kierownik GOPS zwrócił się do radnych z apelem, aby pomimo tej 
dyskusji nad tematem rozbudowy GCK nie zapomnieli o takich zadaniach, które znajdują się w 
projekcie uchwały takich jak stypendia socjalne, które został ujęte w uchwale budżetowej, środki z 
tak zwanej profilaktyki. Poprosił, aby spojrzeć na budżet całościowo i zagłosować za przyjęciem tego 
budżetu.  

Radna Magdalena Sznajder poinformowała, że po konsultacjach z radą sołecką podtrzymuje złożony 
wniosek. 
 
Radny Łukasz Wyszomirski zaproponował by rozbić kwotę wniosku o zmniejszenie środków na trzy 
oddzielne wnioski do głosowania, wymieniając szczegółowo trzy oddzielne wnioski. Analogicznie 
radny zgłosił chęć dokonania korekty wniosku na temat zwiększenia środków, co następnie 
uzasadnił.  
 
Radna Sznajder wspomniała, że na Komisji Oświaty Przewodnicząca wystąpiła z wnioskiem do 
Kierownik GCK o rozliczenie 380 000,00 zł, do dzisiaj Komisja nie otrzyma odpowiedzi, w związku, z 
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czym wniosek został oddalony, co potwierdziła Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Sportu - Karolina Lachowicz, wspominając, że Komisja chciała poznać kwotę 
jednego stroju dla Łochowian.  
 
Radny Łukasz Wyszomirski kierując się do Przewodniczącej Karoliny Lachowicz zapytał czy wniosek 
także dotyczył dofinansowania zakupów strojów dla zespołu Złote Łany i poinformował, że z tego, 
co wie zespół ten już nie istnieje. 
 
Radny Krzysztof Kocikowski zwrócił uwagę, że był pierwszy wniosek radnego Wyszomirskiego, teraz 
są kolejne, zatem radny powinien określić, który wycofuje a który będzie poddany pod głosowanie.  

Radny poinformował, że wycofuje wniosek nr 1 i 2, składa jeszcze raz każdy wniosek oddzielnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek grzywacz zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego z działu 921, rozdział 92109 pozycja 6059 – zadanie pod 
nazwą: Rozbudowa budynku szkoły podstawowej polegającej na budowie GCK w Białych Błotach, 
zmniejszenie środków o kwotę 1 mln zł  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (4) 
 
Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Magdalena Sznajder, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (12) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
 
Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

Przewodniczący Jacek Grzywacz zaproponował reasumpcję głosowania, na co nie zgodził się 
mecenas Maciej Dalka. Przewodniczący jeszcze raz przeczytał tytuł poddanego pod głosowanie 
wniosku, radny Bronisław Balcerowski wyraził wątpliwość, co do prawidłowego zliczenia głosów, był 
PRZECIW a jest wpisany, jako ZA, po krótkiej dyskusji radni uznali, że nie wystąpiły nieprawidłowości 
i głosowanie przebiegło poprawnie. 
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Wniosek został odrzucony. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego – dotyczy zmniejszenia środków z działu 921, rozdział 
92109 - pozycja 2480, kwota 387 661,46 zł 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (11) 
 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (10) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego – dotyczy zmniejszenia środków z działu 900, rozdział 
90015 poz. 6050 zadanie pod nazwą: Projekt i budowa oświetlenia dróg etap IV kwota zmniejszenia: 
6 000 zł.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 12, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (12) 
 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (9) 
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Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz ogłosił, że pierwszy wniosek dotyczący przeniesienia 1 
mln zł z działu 921, rozdział 92109 pozycja 6059 – zadanie pod nazwą: Rozbudowa budynku szkoły 
podstawowej polegającej na budowie GCK w Białych Błotach, jest bezzasadny. 
Przewodniczący przeszedł do pozycji drugiej i zarządził głosowanie pod kolejnym wnioskiem. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego o przeniesienie kwoty 387 661, 46 zł do działu 600 
rozdział 60016, par. 4300  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (11) 
 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (10) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego zwiększenie do działu 926 rozdział 96295,  
par 6050 na zadanie pod nazwą: Budowa zaplanowanej altany w Cielu 
kwota zwiększenia 6 000 zł.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 12, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (12) 
 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (9) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodniczący zarządził kolejne głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 wraz z 
przegłosowanymi poprawkami  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
 
Piotr Mądrzyński 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.58.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 
 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 
na lata 2021-2032. 
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
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zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na 
lata 2021-2032. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 
Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Mądrzyński 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.59.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 
 
6) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu. 
 
Radna Patrycja Harczenko-Staszewska opuściła obrady.  
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 
Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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PRZECIW (2) 
 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Anna Banaszek 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.60.2021 w sprawie emisji obligacji Gminy 
Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  
 
Sekretarz Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska podziękowała radnym za przegłosowanie uchwał 
dotyczących finansów gminy. Przewodniczący Rady Gminy zarządził kolejne głosowanie.  

7) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych 
Błotach za rok 2020 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2021. 
 
Radny Łukasz Wyszomirski wyraził swoje słowa uznania dla przygotowanego przez GOPS raportu. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych 
Błotach za rok 2020 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2021. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.61.2021 w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach za rok 2020 i 
przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2021. 
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8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia 
członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie „Białobłocka 
Rodzina Wielodzietna”. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia 
członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie „Białobłocka 
Rodzina Wielodzietna”. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.62.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych 
zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna”. 

9) w sprawie zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 
rok. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.63.2021 w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2021 rok. 
 
Głos zabrał Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Michał Borkowski 
dziękując radnym za przyjęcie uchwał, które zostały wniesione przez GOPS oraz uchwały 
budżetowej. 
 
10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota. 
 
Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, wspomniał, że temat ten był głosowany na Komisji 
Gospodarki i zauważył, że ta uchwała wymaga specjalnego potraktowania nadnoteckich 
fragmentów działek, radny poprosił Daniela Kończaka Kierownika Referat Gospodarki Przestrzennej, 
Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska o zabranie głosu. 
 
Kierownik Referatu zaznaczył, że zasadniczym celem projektu uchwały jest ograniczenie zabudowy 
zwartej, ma ona utrzymać dotychczasowe przeznaczenie terenu pod uprawy rolne i łąki, alby 
deweloperzy nie budowali w tym miejscu domów jednorodzinnych. Ten projekt ma ograniczyć dziką 
i chaotyczną zabudowę i ochronę krajobrazu i terenów cennych przyrodniczo. Kierownik zaznaczył, 
że może pojawić się problem właścicieli gruntów żądających odszkodowań w związku z obniżeniem 
wartości gruntu, jednak bardziej zasadnym jest nie tyle wprowadzenie zakazu zabudowy, ale 
przyjęcie planu pod role. 
 
Radny Wyszomirski poinformował radnych, że Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska rekomenduje przyjęcie tej uchwały. 
 
Radny Henryk Sykut zadał pytanie Kierownikowi Referatu Gospodarki Przestrzennej, Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska, jakie to są grunty, na co otrzymał odpowiedź, że w 
przeważającej większości teren objęty tym projektem uchwały dotyczy łąk trwałych. 
 
Radny Bronisław Balcerowski zapytał, jaka tam jest stwierdzona wysokość wód podskórnych, 
gruntowych, na co Daniela Kończak poinformował, że poziom wód gruntowych na tym terenie jest 
znaczny i może to rodzić problemy w przypadku inwestycji deweloperskich. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu w części obrębów Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.64.2021 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w części obrębów 
Kruszyn Krajeński, Prądki i Przyłęki, gmina Białe Błota. 

11) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele. 
 
Radny Łukasz Wyszomirski zaznaczył, że ta nazwa pierwotnie miała być inna, jednak została 
zmieniona za zgodą mieszkańców i rady sołeckiej. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Ciele. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
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Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.65.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Ciele. 
 
12) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
Łukasz Wyszomirski - Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 
zaznaczył, że sprawa stanęła na Komisji i nazwa ulicy Sopli i Żurawi budziła wątpliwość. Daniela 
Kończaka Kierownika Referat Gospodarki Przestrzennej, Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska potwierdził, że ta nazwa faktycznie jest kontrowersyjna, jednak nie jest to nazwa 
sprzeczna z prawem, jest zgodna w wnioskiem właścicieli działek. Radny Wyszomirski zapytał czy 
rada sołecka wypowiedziała się w tej sprawie, na co usłyszał, że rada nie zajęła stanowiska w tej 
sprawie. Radny Sławomir Ruge zapytał czy był kontakt z właścicielami działek, być może wkradł się 
błąd. Radna Magdalena Sznajder zaproponowała by podjęcie uchwały przełożyć na następną sesję. 
Radny Krzysztof Michalak także zauważył, że może to być błąd. Radna Maria Wolsztyńska zauważył, 
że w przeszłości były już uchwalane błędne nazwy ulic. Daniel Kończak kierownik Referat Gospodarki 
Przestrzennej, Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska zauważył, że wniosek 
wypełniony jest komputerowo i nie budzi wątpliwości wpisana we wniosku nazwa. Radna Anna 
Banaszek wniosła o wycofanie uchwały i skierowanie jej do rady sołeckiej w celu konsultacji.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
Wyniki głosowania  
 
ZA: 1, PRZECIW: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (1) 
 
Magdalena Burdanowska 
 
PRZECIW (17) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
 
Krzysztof Kocikowski, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy nie przyjęła uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
13) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.66.2021 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Łochowo. 
 
14) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie 
zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło –Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad 
wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina 
Białe Błota, polegającego na realizacji inwestycji pn.:„Przebudowa drogi powiatowej nr 1926C 
Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz wraz z budową skrzyżowania w km 19+015” 
 
Łukasz Wyszomirski - Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 
zaznaczył, że sprawa stanęła na Komisji. Poproszony o głos radny Sykut wyjaśnił, że był na Komisji 
Budżetu i Finansów Wicestarosta i wyjaśnił, że przejęcie jest tylko na czas budowy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie 
zarządzania drogą powiatową nr 1926C Nakło –Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad 
wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina 
Białe Błota, polegającego na realizacji inwestycji pn.:„Przebudowa drogi powiatowej nr 1926C 
Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz wraz z budową skrzyżowania w km 19+015”.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.67.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
przyjęcie przez Gminę Białe Błota prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową 
nr 1926C Nakło –Gorzeń- Bydgoszcz na odcinku od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w 
miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10, gmina Białe Błota, polegającego na 
realizacji inwestycji pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz wraz 
z budową skrzyżowania w km 19+015”.  
 
15) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat. 
 
Radny Wyszomirski poinformował radnych, że Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska rekomenduje przyjęcie tej uchwały. 
 



36 

 

Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.68.2021 w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na 
okres do 5 lat.  
 
 
16) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.24.2021) 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska radny Łukasz 
Wyszomirski poinformował radnych, że podjęcie uchwały jest pokłosiem zmian w prawie 
dotyczących likwidacji instytucji wieczystego użytkowania, w przeszłości były już podejmowane takie 
uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.24.2021).  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
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Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.69.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej  własność 
Gminy Białe Błota.  
 
17) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.25.2021) 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.25.2021).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.70.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Białe Błota.  
 
18) w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.26.2021) 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Gminy Białe Błota. (GPR.0006.26.2021).  
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Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.71.2021 w sprawie sprzedaży na rzecz 
użytkownika wieczystego prawa własności nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Białe Błota.  
 
19) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.72.2021 w sprawie zatwierdzenia planów 
prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  
 
20) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe 
Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe 
Błota. 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
 
Aleksandra Lubońska 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.73.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
powołania komisji doraźnej do spraw zmian Statutu Gminy Białe Błota. 
 
21) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów jednostek 
pomocniczych gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów jednostek 
pomocniczych gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, 
Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 
Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 
Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
 
Patrycja Harczenko-Staszewska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.74.2021 zmieniającą uchwałę w sprawie 
powołania komisji doraźnej do spraw zmian statutów jednostek pomocniczych gminy Białe Błota.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 15 minut przerwy. 

Po przerwie obrady wznowił i poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut. Obrady 
opuścił Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz oraz radny Sławomir Ruge.   

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 
 
Brak. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 
Brak. 
 
Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
 
Jako pierwsza głos zabrała Mieszkanka Marzanna Kreja, podkreślając nie przegłosowanie votum 
zaufania dla wójta, jak i absolutorium. Mieszkanka zapytała czy sprawa RZI została już 
rozstrzygnięta? Czy Pan Wójt i Radca Prawny p. Dalka z własnej kieszeni pokryją koszty sądowe, 
procesowe, koszty odsetek? Mieszkanka zauważyła, że zarówno wójt jak i mecenas dysponowali 
dokumentacją, znali uzasadnienie zatem czy nie należałoby zadośćuczynić sytuacji, które wynikają z 
błędów ludzkich. Mieszkanka zapytała także, czemu służą informacje zamieszczone w Biuletynie 
Informacji Publicznej dotyczące przetargów Agencji Mienia Wojskowego? Kto i na jakich zasadach 
podejmuje decyzje o publikacji w naszym BIP-ie? Kolejne pytanie dotyczy kwestii inwestycji w 
Przyłękach. Jak się ma hasło promowane przez wójta w czasie kampanii Konsultacje to standard 
dotyczące konsultacji społecznych do planowanych inwestycji, nie biorąc pod uwagę głosu 
mieszkańców? Mieszkanka dowiedziała się, że nie było konsultacji z mieszkańcami. Radna Maria 
Wolsztyńska zapytana została skąd się wzięło poważne niedopatrzenie w udzielonej prasie 
wypowiedzi w kwestii likwidacji kortu tenisowego w Łochowie? Zostały przytoczone słowa radnej z 
wywiadu opublikowanego w czasopiśmie. Mieszkanka zwróciła uwagę radnej, że mieszkańcy, gdy 
podejmują decyzję, podejmują ją na zabraniu wiejskim w formie uchwały, mieszkańcy decydowali 
tylko o tym, żeby przeznaczyć środki finansowe na miasteczko rowerowe, które miało powstać na 
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terenie starego kortu, potem okazało się, że nowy kort ma zostać zlikwidowany. Rada sołecka nie 
może decydować o mieniu, które do niego nie należy. Mieszkanka zwróciła uwagę radnej, że 
petycję może poprzeć każdy nawet mieszkaniec Krakowa czy Poznania, nie ma tu niedopatrzenia. 
Nawiązując do sytuacji w Zakładzie Aktywności Zawodowej Mieszkanka zwróciła uwagę, że po 
publikacji materiału w Zbliżeniach, Pani Agnieszka Chylewska Kierownik Zakładu Aktywności 
Zawodowej zawiadomiła związki zawodowe o tym, że chce rozwiązać umowę o pracę w trybie art. 
52 z jednym z pracowników, wyrażając zdziwienie tym, że wójt nie chciał rozmawiać, nie był obecny 
na Komisjach. Pani Marzanna Kreja wspomniała, że analizowała oświadczenie majątkowe wójta za 
ubiegły rok i dochodzą słuchy, że wójt zakupił nowy, może kilkuletni samochód BMW a analiza 
zobowiązań wynikających z konieczności spłaty leasingu za dwa samochody, nie napawa 
optymizmem. Na zakończenie Mieszkanka poinformowała radnych, że Wójt Gminy Białe Błota objął 
patronatem czasopismo Biały Magazyn, z informacji pozyskanych przez wydawcę Białe Błota Info 
wynika, że wspomniana gazeta jest nielegalna, niezarejestrowana, ma zmyślony ISSN, z czterech 
czasopism wydawanych przez tego wydawcę tylko jedno jest zarejestrowane. Mieszkanka 
zauważyła, że potrzeba wydania tej gazety był taka, by odebrać reklamodawców, aby pogrążyć 
jednego z przedsiębiorców. Wydawca Białe Błota Info podejmie właściwe kroki na drodze prawnej. 
 
Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odnosząc się do pytań, w pierwszej kolejności poprosił 
radcę prawnego Maciej Dalkę o ustosunkowanie się do kwestii RZI, na jakim etapie jest rozliczenie 
wierzytelności. Podkreślił także, że wszystkie jego oświadczenia majątkowe, które są składane pod 
warunkiem stosownych przepisów, są składane zgodnie z prawdą i w takim zakresie podlegają 
kontroli. Mecenas Maciej Dalka wskazał, że postępowanie przed sądem trwa, nie zakończyło się 
prawomocnym rozstrzygnięciem, sąd wyznaczył mediatora.  
 
Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska, przyznając, że krytykowała kwartalnik Tu i Teraz, zaznaczyła, 
że z tej krytyki się nie wycofuje, zaproszenie do wypowiedzi przyjęła traktując to, jako okazję do 
wypowiedzi czy sprostowania informacji, które na tamtą chwilę krążyły wokół rozbudowy szkoły.  
 
Mieszkanka Marzanna Kreja wyraziła swoje zdanie, mówiąc, że nie otrzymała odpowiedzi na swoje 
pytania.  

Radna Anna Banaszek w imieniu mieszkanki Małgorzaty Kasperuk odczytała jej pytania. Czy Gmina 
Białe Błota została zgłoszona do rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych licząc na wsparcie w celu 
uzyskania dofinansowania do inwestycji i zakupów inwestycyjnych w gminach, w których 
funkcjonowały niegdyś zlikwidowane Państwowe Przedsiębiorstwa Gospodarki Rolnej? Mieszkanka 
przytoczyła warunki przystąpienia do Funduszu, możliwości pozyskania wsparcia, inwestycje, które 
można by z Funduszu wykonać. Czy wójt wystąpił o te środki? Poproszono o udzielenie odpowiedzi. 
W drugim pytaniu Mieszkanka zauważyła, że wystąpiła do Zakładu Wodociągów i Usług 
Komunalnych z wnioskiem o udzielenie informacji publicznej o pośrednią strefę ochrony ujęcia 
wody pitnej w Cielu i otrzymała informację, że ma udowodnić interes publiczny, dlaczego składa 
zapytanie o strefę. Zatem jaki interes publiczny ma mieszkaniec gminy czy miejscowości pytając o 
ochronę ujęcia wody?  Poproszono o udzielenie odpowiedzi Panią Grażynę Mączko i  Pana Wójta na 
sesji i na piśmie. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator odnosząc się do pierwszego pytania Mieszkanki zaznaczył, że Gmina 
Białe Błota złożyła wniosek do wspomnianego programu, wniosek został prawidłowo złożony, 
jednak środków nie uzyskaliśmy. Co do strefy pośredniej ujęcia wody, wniosek został złożony jest, w 
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tej chwili rozpatrywany w urzędzie wojewódzkim, wniosek jest uzupełniany o zalecenia, które do 
nas płyną, jest na etapie rozpatrywania, decyzja w tym zakresie nie została wydana. 

Głos został oddany radnemu Piotrowi Mądrzyńskiemu. Radny omówił trudną sytuację Ochotniczej 
Straży Pożarnej z Białych Błot i Łochowa, braków sprzętowych. Czy wójt znajdzie środki w wysokości  
25.000,00 zł potrzebne na zakup sprężarek niezbędnych dla Ochotniczej Straży Pożarnej?  
Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że strażacy zobowiązali się złożyć wniosek do Pana Wójta i 
ma to być procedowane. Wójt w odniesieniu do pytania przypomniał zasady funkcjonowania i 
finansowania podmiotów stowarzyszeniowych, formuła finansowania dopuszcza możliwość 
dofinansowania w drodze konkursów, możliwości opłacania czy zakupywania środków, narzędzi i 
sprzętu, po złożeniu wniosku i zaakceptowaniu przez radę gminy istnieje, musi przejść ścieżkę 
proceduralną, gdy taki wniosek się pojawi, zostanie rozpatrzony. Gmina wspiera OSP chociażby 
przez udostępnianie pomieszczeń, budynków, jeżeli pojawią się środki na budowę nowej strażnicy, 
wójt będzie składał takie wnioski do rady. 

Radna Magdalena Sznajder zapytała, co z projektem peronu przystankowego u zbiegu ulic Źródlanej 
a Toruńskiej? To jest bardzo niebezpieczne miejsce, jak długo jeszcze będziemy czekać na ten 
przystanek. 
 
Wójt Gminy Dariusz Fundator w odpowiedzi poinformował, że projekt peronu przystankowego jest 
w realizacji, został złożony wniosek o udzielenie pozwolenia, jak tylko będą ukończone sprawy 
formalne, ogłosimy postępowanie. Wójtowi trudno było powiedzieć czy do końca roku zostanie 
wykonany przystanek. 

Kolejne pytanie radnej Magdaleny Sznajder dotyczyło chodnika przy drodze serwisowej, który 
kończy się przy firmie BOHAMET. Czy został przygotowany projekt chodnika, czy jest porozumienie z 
właścicielem drogi? W okresie jesienno-zimowym nie widać tam poruszających się pieszych, istnieje 
niebezpieczeństwo.  
 
Wójt Gminy Pan Dariusz Fundator zaznaczył, że droga jest w zarządzie GDDKiA, wymagane jest 
porozumienie między zarządcą a gminą, jeżeli jest taki wniosek o intencję kierunkową, to wójt 
wystąpi z takim wnioskiem i zapytaniem o możliwości sposobu realizacji tego przedsięwzięcia. 
Gdyby na etapie projektowania tej inwestycji była tam zaprojektowana ścieżka czy chodnik to 
byłoby inaczej. Gdy GDDKiA wystąpi o przekazanie w zarząd tych dróg do gminy, wówczas będą do 
podjęcia przez radę dwie decyzje, decyzja o przejęcie drogi i ponoszenie kosztów związanych z jej 
eksploatacją oraz zaprojektowania i wybudowania chodnika. Wójt zapyta w obu kwestiach Krajową 
Dyrekcję.   

Radna Anna Banaszek nawiązała do spotkania z przedstawicielami Klubu Sportowego w Łochowie,  
z którym to była omawiana możliwość wydzierżawienia placu w Kruszynie Krajeńskim pod budowę 
dużego kompleksu sportowego. Radna zapytała, na jakim etapie stanęły ustalenia, decyzje 
dotyczące podjęcia rozmów z Klubem, czy zapadły decyzje dotyczące zagospodarowania 
przestrzennego, dotyczące możliwości wydzierżawienia placu w Kruszynie Krajeńskim na budowę 
dużego kompleksu sportowego? 
 
Wójt odpowiedział, że ten plan nie jest jeszcze uchwalony, te uzgodnienia nie zostały jeszcze 
ukończone. Projekt, który będzie zatwierdzony stosowną uchwałą przez Radę Gminy jeszcze nie 
trafił, nie ma uzgodnień czy projektowaniu tego planu, architekci nie zakończyli swoich prac.  



43 

 

 
Radna Anna Banaszek zaznaczyła, że tym kompleksem zainteresowana jest także inna gmina i może 
ominąć nas taka inwestycja. 

Ad.11. Zakończenie obrad XLII Sesji VIII Kadencji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zakończył obrady XLII Sesji VIII Kadencji 
Rady Gminy Białe Błota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

          Jacek Grzywacz 

 
 
 
 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można w`nosić do dnia 
20.07.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


